
 
 

 
Referat fra ordinært møde i Udsatterådet  
 

Tid: Tirsdag den 20. august 2024 kl. 17.00-18.00 
Sted: LIVSVÆRK, Vesterbrogade 149, 1620 København V, bygning 12, 4. sal 
 
Obs: Inden mødet var der formøde med brugerrepræsentanterne kl. 15.15-15.45 og fællesmøde 
med Socialudvalget kl. 16-17 
 
Til stede: Ebbe Wendt Lorenzen, Mette Bang Larsen, Patrick Roenborg Hansen, Helle Walsted 
Samuelsen, Claus Bille-Ebbestad, Willy Hundborg, Merete Winther Hildebrandt, Flemming 
Nielsen og Line Seier Madsen (referent). Afbud: Kristine Sørensen og Kit Winsløv 
 

1. Velkomst og evaluering af fællesmøde med Socialudvalget v/ formandskabet 

Der lægges ud med en evaluering af fællesmødet med Socialudvalget, hvor det nævnes, at der 
godt måtte have været mere tid til at nå i dybden med emnerne. Mødet var dog blevet kortere 
end vanligt på grund af udsættelsen af mødet fra i foråret til den travle budget-periode i august.  
Der er enighed om, at det er bedre at lægge fællesmødet på et andet tidspunkt af året, så det 
ikke kommer til at handle så meget om budget-relaterede emner. Det ønskes derfor fortsat, at 
fællesmødet ligger i foråret, som oprindeligt planlagt i år.  
 
Mødedagsorden og det seneste mødereferat godkendes. 
 

2. Økonomi/budget 2025 v/ formandskabet og Flemming Nielsen, Socialchef 
 
Der ligger en sag, som er sendt videre til budget ang. Finsens Have. Den kunne Udsatterådet 
kigge på og have en holdning til. På socialområdet er der kun et konkret 
budgetbesparelsesforslag (en lille besparelse på § 18).  
 
Hvis man kigger på socialområdet, er der en masse gode ting, men der er dog også en 
rammebesparelse + de 5 midlertidige sagsbehandlere, der er risiko for ikke at kunne fortsætte. 
Ønsket er, at der omstilles til recovery-orienteret sagsbehandling og en ny fleksibilitet i forhold 
til den enkelte sagsbehandlers sagsstamme, men kommunen ender muligvis med færre 
sagsbehandlere, end der opnormeres med. Man skal læse på tværs af forslagene for at kunne 
se denne sammenhæng. Merete tilføjer, at det er en god idé at læse på tværs af 
sundhedsområdet, ældreområdet mv., altså på tværs af hele budgetsparekataloget, for at få det 
fulde billede. 

 
I forhold til Finsens Have foreslås det på mødet, at der tænkes i at sætte nogle projekter i værk 
sammen med foreninger som Mellemfolkeligt Samvirke, Paraplyen, WeShelter eller andre 
omkring sikring af flere aktiviteter. Der arbejdes fra kommunens side på at have to medarbejdere 
i Finsens Have, så der kan sættes flere aktiviteter i gang. Det foreslås også på mødet, at 
kommunen målretter § 18-midler til sikring af dette. I den forbindelse er det vigtigt, at beboerne 
selv er med til selv at beslutte hvilke projekter, aktiviteter og tiltag, der skal sættes i værk. 

 
Den boligsociale indsats er også i spil igen. Der er lagt op til, at der i 2025 skal falde yderligere 
en medarbejder fra, hvilket vil være et forkert signal at sende til de almene boligselskaber.  
 



Ift. misbrugsområdet vil der, i forbindelse med et kommende Udsatterådsmøde, kunne løftes 
sløret for, hvad der er af planer og udfordringer. Dette handler fx om kommunens vurdering af, 
hvornår misbrugsbehandling er det rigtige til den enkelte eller om skal der noget andet til. Det 
foreslås, at Udsatterådet vender dette emne på det næstkommende møde. 

 
3. Rundt om bordet – hvad rører sig på Frederiksberg? 
 
Der opfordres til at deltage i borgermødet omkring budget 2025 den 27/8 i Kedelhallen. 
 
4. Kommende aktiviteter i Udsatterådet v/ formandskabet 

- Budgetmøde med borgmester og direktion den 4. september kl. 17-18. Patrick, Mette og  
Ebbe vil gerne deltage.  

- Afholdelse af Social Fællesskabsdag den 27. september og evt. ceremoni vedrørende 
tiltrædelse af Rettighedserklæring for mennesker i hjemløshed. Mette er i kontakt med 
en forsker fra Aalborg, som gerne vil deltage og der skal evt. laves noget presse omkring 
arrangementet.  

- Velkomstmøde for nye borgere den 23. oktober. Her vil Helle og Patrick gerne 
repræsentere Udsatterådet. 

 
5. Afrunding og evaluering af dagens møde(r) 
 
Tak for gode møder - se dog under punkt 1 i forhold til afholdelsen af fællesmødet. 


